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nazomeren 
met buscemi 
sol y suave

om de twee jaar trakteert buscemi op een nieuw album en deZe Zomer kreeg de wereld soL Y 
sUaVe voorgescHoteld. ik was in een Zonnige bui. lacHt dirk swartenbroekx als we Hem vragen 
naar Het ontstaan van de plaat. de tracks werden door Hem gescHreven en geproduceerd met 
medewerking van HenriQue marQues en een reeks artiesten uit binnen- en buitenland. maar 
ook al lijkt Het net alsof je een Hele batterij muZikanten Hoort, tocH is dat de verdienste van 
één man.
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dirk: ik ken van niks alles maar van veel een 
beetje (lacht). ik speel zelf gitaar, piano en bas in 
en nadien volgt het knip- en samplewerk. daar 
komen geen gastmuzikanten bij te pas, dat lijkt 
inderdaad alleen maar zo (lacht), omdat er zoveel 
in zit. Live ga ik uiteraard wel met muzikanten het 
podium op. die bezetting wisselt continu, met 
Roland Bindi bvb (voormalig allez allez), percus-
sionist mC wilfredo Hernandez, een antwerpse 
Cubaan, Hans Forceville (vroeger La Gazz), Yves 
Fernandez op blazers (Lady Linn), Jo Hermans, 
sam Versweyveld en een paar saxofonisten. 
aline Lua, een Braziliaanse zangeres met wie ik 
al vaak heb samengewerkt, is opnieuw van de 
partij op sol y suave. net als Luigi Catalano, een 
italiaan uit Genk met een hele mooie stem, die het 
midden houdt tussen Frank sinatra en Paolo 
Conte. Verder Kyoko Baertsoen, Karen Verresen 
(Bovarii) en een paar buitenlandse mC’s. Karen, 
Kyoko en aline zingen regelmatig live mee. 
de drie zangeressen schreven ook aan enkele 
nummers mee. net als bvb. eline de munck  
en Regi Penxten aan respectievelijk gagarin 
 (ft.eline) en This is Bossa nova. 
dit is bossa nova allright, zij het met een twist, 
zwoele beats en grave grooves, het handelsmerk 
van Buscemi is tijdloos. de formatie draait intus-
sen twee decennia mee aan de top en voerde 
bezieler dirk al meermaals naar Latijns amerika. 
Het continent liet zich vloeiend vertalen in zijn 
muziek maar Buscemi’s klankenpalet wordt 
steeds ruimer.
dirk: de eerste platen waren duidelijk iets meer 
richting Latijns-amerika. maar intussen draai  
ik al meer dan tien jaar intensief en overal. dat 
sluipt ook in de muziek. Je leert nieuwe mensen 
kennen. Van alle kanten komt er muziek op mij af. 
onlangs heb ik nog een Canadese track geremixt 
van Bet.e and steF, een beetje sadé-achtig…
dirk: na een plaat blijf ik altijd verder muziek 
maken. er komen constant nieuwe nummers bij. 
Latin blijft één van de hoofdkenmerken van 
Buscemi maar ik probeer toch steeds uitstapjes 
richting andere genres te nemen. Per slot ben ik 
nog altijd een dj die naar diverse muziekstijlen 
luistert. ik vind het fijn om die in mijn muziek te 
integreren. 
dirk: sol y suave voerde ons intussen zuid-  
waarts naar optredens op het Route du soleil-
festival in avignon, nabilah openluchtclub in 
napels, Barcelona enz. 
belgië en nederland moeten niet onderdoen. 

deze zomer stoomde buscemi langs het afro 

latino festival in bree, marktrock den-

dermonde, sfinks mixed, parkies enz. 

of er nog een festival op dirks verlanglijstje 

staat ? enkel op les ardentes heb ik nog niet 
gespeeld in België. er zijn zoveel leuke festivals, 
iedere stad heeft hier praktisch een eigen festi-
val, meer dan in de rest van de wereld. op zo’n 
kleine schaal zijn er zoveel mogelijkheden om te 
performen. de aanvragen voor optredens van 

buscemi blijven continu binnenstromen. 

aan het begin van de zomer speelde dirk voor 

een nokvol tour & taxis en dito vorst nationaal 

tijdens de wereldbeker voetbal. 

dirk: spelen op een event rond het voetbal voor 
vijfduizend mensen in tour en taxis was onwe-
zenlijk. Het wK is sowieso fijn om te volgen, al was 
het alleen maar voor de mix van culturen en 
gebruiken van bepaalde landen. Bovendien wordt 
er overal naar gekeken.
dat brengt ons naadloos bij de voetbalhymne 

die buscemi dit jaar remixte naar de klassieker 

olé olé van roland verlooven (armath), deja en 

Hans kusters.

dirk: Heel leuk en een eer om te doen. dat num-
mer gaat de wereld rond hè. Ze wilden graag dat 
ik er mijn eigen ding mee deed, op voorwaarde 
dat het herkenbaar zou blijven. Zolang “olé olé” 
erin bleef, was het voor hen oK. ik heb dat simpel 
opgelost met beats en akoestische, flamen-
co-achtige gitaren. ik ben heel tevreden over het 

geheel, de nieuwe versie loopt goed en staat op 
diverse voetbalcompilaties.
ook via compilatiereeks swing revolution maakt 
de wereld kennis met Buscemi. 
dirk: dat is een nieuwe stroming van old school 
swingmuziek, van balkan tot charleston, uit de 
jaren veertig en vijftig in een nieuw jasje. ik sluit 
zo’n beetje overal aan, fijn dat mijn muziek op die 
manier wereldwijd wordt opgepikt.
na dirks samenwerking met daan vorig jaar 

komt diens sidekick isolde lasoen eerstdaags 

aan de beurt. 

dirk: isolde brengt een eP uit en ik ga daar een 
track van remixen. ook met folkjazz-groep Raft 
ga ik binnenkort in zee voor een gezamenlijk pro-
ject. elk jaar zijn er wel één of meerdere artiesten 
waarmee ik samen werk. ik zie wel wat of wie 
mijn pad kruist. 
dit najaar volgt nog een tournee met een vijf-

enzeventig-koppig filharmonisch orkest langs 

alle kinepolis-vestigingen . 

dirk: we hebben een vijftiental filmthema’s 
gekozen en die brengen we live in de bioscopen. 
Het wordt een mix van electronica en orkest.
filmscores van buscemi zelf konden we al ont-

dekken in o.a. guy lee thys’ film Mixed Kebab 
en in de rodenburgs. 

na voetbal, mode -buscemi heeft ook een 

eigen zonnebrillenlijn i.s.m. philip Hoet- en 

film volgt in 2015 een dansvoorstelling met 

muziek van buscemi. de voorstelling met een 

ensemble van vijf dansers komt in maart in de 

zalen. wordt vervolgd. 

(tania gHyselinck)

download nu onZe app 

Hoe Hij Zijn optredens boeiend Houdt en welke belgiscHe topartiest Hem

stante pede mag bellen voor een remix verneem je in een audiofragment uit ons 

interview met dirk, optimist met mensenkennis, bon vivant en rasecHte nacHtraaf. 

Zijn devies nemen we graag ter Harte: “life is music & go witH tHe flow.”

latin blijft één van de Hoofdkenmerken van buscemi 
maar ik probeer tocH steeds uitstapjes ricHting andere 
genres te nemen. per slot ben ik nog altijd een dj die 
naar diverse muZiekstijlen luistert. ik vind Het fijn om 
die in mijn muZiek te integreren.

o sarracino  van rocco con buscemi werd dit jaar uitgeroepen tot lijflied van Brussel danst. 
dirk producete de plaat van zijn beroemde streekgenoot enkele jaren geleden. 

dirk: ik heb altijd graag en goed met Rocco samengewerkt. en nu kwam de stad Brussel zelf met 
deze vraag. Het nummer sluit perfect aan bij de culturenmix van onze hoofdstad. 
zomer nog even na en beleef sol y suave en o sarracino opnieuw in onze app !
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met erwin sCheltjens op uho nights, leuven
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hans: IK voel  
me “polItIeK” 
geëngageeRd
wissel van de wacHt bij sabam. joHan verminnen 
volgde dit voorjaar stijn coninx op als voor-
Zitter terwijl Hans Helewaut door de raad 
van bestuur van 3 juni ll. werd verkoZen tot 
onZe nieuwe gedelegeerd bestuurder aan 
nederlands talige kant. Hij volgt op Zijn beurt 
joHan op, die Het mandaat gedurende Zeven 
jaar met glans opnam. Hans kennen jullie ui-
teraard als een ervaren muZiekproducer, -uit-
gever en componist van Heel wat filmmuZiek.  
samen met Zus elsje en scHoonbroer cHery de-
rycke maakte Hij tevens furore met elisa waut. 

sabam verwelkomt Hans Helewaut als nieuwe gedelegeerd bestuurder

van de band die o.m. popevergreen four times more aan ons patrimonium 

toevoegde, wordt eind dit jaar nieuw werk verwacht. benieuwd hoe elisa 

waut anno 2015 klinkt. 

naast de liefde voor muziek loopt de nood om de belangen van zijn colle-

ga-auteurs te behartigen als een rode draad door het parcours van Hans. 

Zo engageert hij zich al jaren in onze raad van bestuur en die van galm. 

als het om auteursrechten gaat, zijn efficiëntie en transparantie twee 

prioriteiten die hem na aan het hart liggen. dat laatste demonstreert onze 

nieuwe kapitein graag zelf door zijn visie op het sabam van de komende 

jaren te delen. 

Hans: naarmate ik langer met GaLm actief was, werd me voorgesteld om 
lid te worden van de Raad van Bestuur van saBam. ik had op dat moment meer 
tijd  en voelde me “politiek” geëngageerd. dat is misschien een vreemd woord 
om te gebruiken maar zo voel ik het nog steeds aan. Vroeger was het bon ton 
om enkel kritiek te hebben op de werking van saBam maar intussen hebben 
we als belangenvereniging allang ingezien: saBam, dat zijn wij, een coöpe-
ratieve die volledig gestuurd wordt door de leden. maar dat impliceert 
engagement van die leden, deelname aan de algemene vergadering en  
vertegenwoordigers in het bestuur. 

wat Zijn de Huidige prioriteiten?

Hans: Het huidige politieke klimaat dicteert zelf wat er moet gebeuren. 
transparantie is hoe dan ook prioriteit nummer één. over onze werking, ver-
deling en de commissies die worden genomen. tweede prioriteit is de verdere 
uitholling van het auteursrecht en collectief beheer te voorkomen. ik ben een 
groot believer. Velen denken dat collectief beheer in deze tijden van internet 
niet meer is aangepast maar ik denk dat het net nu nog belangrijker is omdat 
je als individu niet zelf kan gaan onderhandelen met de Googles van deze 
wereld, de digitale televisiezenders enz. Collectief beheer, dat de auteurs- 
componisten rechtstreeks vergoedt voor commerciële exploitatie van hun 
werk door derden, lijkt mij nog altijd de beste optie. door zelf naar spotify te 
gaan en te proberen onderhandelen, gaan we er niet geraken. dit beheer 

overlaten aan commerciële bedrijven heeft als gevaar dat ze niet te controle-
ren zijn, en hun eigen commercieel belang altijd zal primeren op het belang 
van de auteurs-componisten. 

denk je dat die boodscHap al voldoende  

doordringt bij de auteurs ?

Hans: er is zeker nog nood aan sensibilisering over het belang van het 
auteursrecht. Zeker wat internet betreft, want dit wordt meer en meer het 
belangrijkste distributiekanaal voor ons werk. maar ook hier moet een deel 
van de inkomsten terug naar de sector en de scheppende kunstenaars komen.  
Google, spotify, deezer enz. zijn per slot toch allemaal bedrijven die winst 
maken. ik zie geen verschil met een radio- of televisiestation. net dat collec-
tief beheer maakt dat er een stukje is dat je rechtstreeks kan regelen. 
natuurlijk is er de druk van die nieuwe multinationals die onze content vrij 
willen gebruiken, maar als er geen geld terugvloeit naar de sector en de 
scheppende artiesten, dan zie ik het somber in voor het culturele aanbod dat 
hieruit voortkomt. en er is de druk om alles op voorhand te regelen, in een 
contract tussen auteur en producent, waarbij de rechten 100 % overgedragen 
worden. Zeker in de audiovisuele sector komt dit vaak voor. Zelf ervaar ik dit 
met muziek in audiovisuele producties, waar er meer druk is om alles in zo’n 
“amerikaans contract” te gieten: “work for hire” betekent één keer betaald 
en voor de rest int de producent alles. die kan ik echter niet gaan controleren. 
in politieke kringen denkt men vooral aan de consument die gebaat is met die 
absolute marktvrijheid, want die heeft quasi gratis toegang tot alles, maar 
men denkt minder aan de gevolgen voor de cultuur en entertainmentsector 
op langere termijn als er enkel nog een businessmodel bestaat voor het ‘ver-
pakken en herverpakken ‘van onze werken, terwijl deze zelf niet of  bitter 

voor muZiek is er maar één beHeersvennootscHap in belgië met  
wederkerigHeidsakkoorden met de andere landen maar als je kijkt naar wat  
er in europa gebeurt, is de kans dat alles binnen vijf of tien jaar nog lokaal  
Zal gebeuren eerder klein. er Zit een Hergroepering aan te komen  
en een fragmentatie van Het repertoire voor online is nu reeds een feit.

 intussen legDe hans zopas mee De laatste hanD  
aan Dimitri, een franse animatieserie in  Co-proDuCtie  
met het BelgisChe Beast animation.  net als nieuw werk 
van elisa waut  komt er ook een langverwaCht  
werelDmuziekprojeCt nog Dit najaar aan.
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weinig bijdragen voor deze werken. als je het historisch bekijkt, is de kleine 
artiest altijd verliezende partij geweest. we moeten solidair zijn en opkomen 
voor onze rechten. de meesten beginnen er jong aan en zijn enkel begaan met 
een maximale verspreiding van hun werk om opgemerkt te worden en bekend-
heid te verwerven. inkomsten zijn vaak pas bekommeringen voor later, en live 
spelen wordt gezien als enige bron van inkomen.
maar als artiesten er een paar jaar later hun job willen van maken, moeten 
daar ook inkomsten tegenover staan. Rechtstreeks betaald worden om te 
spelen of muziek in opdracht te maken is één ding maar de vruchten te kunnen 
plukken van commerciële exploitaties van je werk is minstens even belangrijk.

door zijn roots in de popwereld en latere activiteiten als componist van 

muziek op bestelling voor o.a. films, deed Hans ervaring op in diverse 

sectoren. Hij merkt verschillen maar ook parallellen op. 

Hans: muziek en audiovisueel volgen hetzelfde parcours. er was de Cd en 
dVd markt en daarnaast exploitatie door radio en televisiestations, maar deze 
markt staat nu volledig onder druk door het internet. Literatuur volgt min of 
meer ook hetzelfde parcours, weliswaar aan een veel lagere versnelling omdat 
het boek als object  standhoudt. maar ook theater, een podiumkunst die vooral 

wist je dit al ? auteurs (nvdr: in de brede zin 

van het woord) en uitgevers hebben recht op 

een vergoeding wanneer hun op grafische 

drager (lees: papier) vastgelegde werken 

onder bepaalde voorwaarden gekopieerd 

worden. de inning van deze reporgrafierech-

ten wordt verzorgd door de collectieve 

beheersvennootschap reprobel. sabam 

ontvangt van reprobel elk jaar bedragen 

voor de fotokopieën die van de werken van 

haar vennoten gemaakt worden.

de deadline van 30 september verstrijkt eerst-

daags en zonder aangifte kunnen we je geen 

reprografierechten uitkeren. daarom vragen 

we je om – indien nodig- nog een aangiftefor-

mulier in te vullen en het ons uiterlijk op 31 

oktober 2014 terug te bezorgen; je vindt de 

aangifteformulieren  op  onze website: http://

www.sabam.be/nl/sabam/repronet (opsturen 

naar soumaya.elkhazrouni@sabam.be)

naast je in 2013 op grafische drager gepubli-

ceerde werken kan je nog (tot bovenstaande 

datum) een aangifteformulier indienen voor 

werken die in 2011 en/of 2012 gepubliceerd 

werden en die je nog niet bij sabam hebt aan-

gegeven.

 

aarZel niet om ons  

te contacteren mocHt je nog  

vragen Hebben.  

(e-mail: contact@sabam.be –  

tel: 02 286 82 11)

ontdek in de app een audio interview met Hans, waarin Hij Zijn 

kijk geeft op Het gebruik van muZiek door de jaren Heen, 

communicatie en op welke manier de inkomsten op 

muZiek e.a. vandaag en in de toekomst deels terug naar 

de sector kunnen gaan.

een één op één relatie heeft met het publiek, en beeldende kunst  zien hun 
werken geëxploiteerd door derden. dat heb je niet meer in de hand en gaat 
België, europa en de wereld rond.  
saBam is als multidisciplinaire beheersvennootschap, samen met sGae 
(spanje) een buitenbeentje in europa omdat ze meerdere disciplines verte-
genwoordigt. dit heeft zeker troeven. er is een uitgebreide know-how en 
logistieke infrastructuur. waarom deze dan niet gebruiken voor verschillende 
types van rechten. economie d’échelle zoals dat zo mooi wordt genoemd, een 
schaalvoordeel waardoor de commissies laag kunnen gehouden worden voor 
een uitstekende dienstverlening, met name een zo nauwkeurig mogelijke 
verdeling van de rechten.
ook voor het eenheidsloket, door de overheid opgelegd, zou dit een voordeel 
kunnen zijn.

ben je een auteur, illustrator, fotograaf, scHilder,… en werd je werk in 2013 
gepubliceerd ? lees dan snel verder !.

reprograFie
je rechten wachten op je !



lees meer op blZ. 20 en ontdek

alle foto’s en clip op je tablet, 

download nu de app 
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